

| (O) – orientering (D) – drøftelse (B) – beslutning | Dagsorden og referat Skolebestyrelsen Buskelundskolen Skoleåret 18/19 Mandag den 17/12 2018 kl. 18 - 21 Mødelokalerne ved kontoret Mødeleder: Bo & Torben Referent: Trine/Mette Forplejning: Bo Afbud: Søren, Elevrådet, Gæster: Birgitte deltager for Søren og Jette inviteret med som gæst. | | |
|--|---|---|---|
| | Dagsorden | Referat | Bemærkninger |
| Pkt. 1 (B) 5 min | Kommentarer til referat 19/11 18 | Vi har aftalt ny procedure for referat. Fremover underskrives referatet ikke, men godkendes på mødet. | |
| Pkt. 2 (B) 5 min | Godkendelse af dagsorden 17/12 18 | Godkendt | |
| Pkt. 3 (O) 15 min | Elevråd | Fraværende NM referede fra elevrådsmødet. Det kan overvejes om man skal vælge én fælles dag at sælge kalendere på til indsamling af lejtur. | |
| Pkt. 4 (O&D) 25 min | Telefoner i skolen (Torben & Mette) | Teamkoordinationsudvalget arbejder lige nu i de tre afdelinger på at formulere fælles aftaler omkring mobiltelefoner. Der skal laves anbefalinger fra hver afdeling, som drøftes og beslutes i Bestyrelsen til marts. Bo sender link til Trine (Simon Sinek). Dette medsendes referatet og ses til et møde i foråret som forberedelse for videredrøftelse af punktet. | En proces hvor de forældrevalgte reflekterer over brug af telefoner i skolen. Elevråd og personale er panel, som kan konsulteres undervejs. |
| Pkt. 5 (D) 45 min | Pædagogisk platform (Trine & Mette) | Proces v. Mette og Trine Elevortaler er optaget i Memoer og kan bruges i Bestyrelsen og i Lederteamet. Næste skridt Vi skal arbejde videre med en proces: ONE PAGE. | Proces fra sidste møde. Se læselæggen, som er sendt ud med dagsorden fra sidste møde. |
| Pkt. 6 (O, D & B) 15 min | Forårets møder (Torben) | Hvis man allerede nu ved, at man ikke kan komme sendes afbud til Torben. Madordning tages op til foråret 2019. | Vi kigger frem og forsøger at tegne et indholdsbillede |

| | | | |
|-------------------------------|---|--|------------------------------------|
| | | Digital dannelse og netetik Se prioriteret bruttolisten. | til vores møder. |
| Pkt. 7 (O,D & B) 15 min | Buskelund på tur 22/3 19 (Mette) | <p>Mette orienterer Vi vil meget gerne have personalet med på tur 22/3 2019. Fælles opkvalificering og fokus på de vitaliserende læringsrum samt rettetheder. Vi er blevet inviteret til Århus Universitet af Jan Tønnesvang. Desuden mulighed for at besøge Frederiksbjerg Skole – en nybygget skole i Århus.</p> <p>Der er opbakning til at gå videre med tanken om forældreovertagelse. Mette laver et brev, som tages med i Bestyrelsen 14/1.</p> <p>Mette sender brevet ud sammen med næste dagsorden.</p> <p>Kommentarer Hvis vi vil lykkes med at få forældrenes opbakning, så skal det være tydeligt, hvad man melder sig til.</p> <p>Vær opmærksom på at forældrene ikke kender alle børnene.</p> | |
| Pkt 8 (O&D) 10 min | Vores børn deres fremtid (Torben & Bo) | Intet nyt | |
| Pkt. 9 (D) 5 min | Principper for indsamling af penge på Buskelundskolen | <p>Skolen har undersøgt, hvordan vi kan administrere penge, som ikke er en del af skolens budget. I tilfælde af besparelser, hvad så?</p> <p>Vi kan ikke på skolen have en konto med indsamlede midler. Vi er fortsat nysgerrige på, hvordan vi kan håndtere det i praksis.</p> <p>Punktet skal i Bestyrelsen igen, når der foreligger en procedure. Mette Lisby er fortsat ved at undersøge.</p> | Pkt fra sidste møde til beslutning |
| Pkt 10 (D) 15 min | Evalueringsforum 191118 (Torben) | Møderne er vigtige for at holde fast i den røde tråd, men det behøver ikke være begge Bestyrelser som deltager i et stort fælles møde. Dette skal ses i forhold til den værdi, der kommer ud af møderne sammenholdt med, at vi selv kunne bruge mere tid på vores pædagogiske diskussioner i egen Bestyrelse. | |

| | | | |
|-----------------------------------|--|---|--|
| | | <p>Forslag om at Lilleskolen og Børnehaven samarbejder i forhold til vores overgange og den røde tråd. Kunne Susanne komme ind og fortælle om, hvordan samarbejdet fungerer i praksis til Bestyrelsen en gang om året?</p> <p>Næste skridt Torben tager kontakt til Mikkel og lytter til deres oplevelser/erfaringer af Samarbejdsforum.</p> | |
| <p>Pkt. 11 (O) 20 min</p> | <p>Orientering -skolen lige nu (Mette) -Møde DFS i januar (Torben) -Henvendelse fra Rynkeby (Mette) -Punkter til kommende dagsorden (alle)</p> | <p>Nesli stopper og har fået fastansættelse på anden skole. Der arbejdes på vikar med uddannet personale. Vi skal sige farvel til Frederik fra SFO, da Mads kommer tilbage efter studie.</p> <p>Afsluttet APV – psykisk og fysisk. Den er vi glade for! Det betyder ikke, at der ikke skal arbejdes med noget, men den er nu under behandling i MED.</p> <p>Vi deltager i et forsøg gennem UVM i Teknologiforståelse, som på sigt skal blive et nyt obligatorisk fag i folkeskolen.</p> <p>Mette har orienteret omkring forespørgsel vedr. Team Rynkeby, og vi ønsker ikke at deltage i projektet, da det falder uden for vores principper.</p> <p>Punkter til næste dagsorden Brev til forældre vedr. 22/3 – bilag sendes ud. Principper for indsamling (fra sidste møde) Pædagogisk platform – ny proces One page Opfølgning fra samarbejdsforum</p> | |
| <p>Pkt. 12 5 min</p> | <p>Evt.</p> | <p>Bestyrelsen er inviteret til møde på Scandic lørdag den 16/3 omkring det gode Skole-hjemsamarbejde. Torben sender invitationen ud til Bestyrelsen, og ønsker man at deltage vil Mette tilmelde.</p> | |
| <p>Referat</p> | | <p>Referatet er gennemlæst og godkendt af Bestyrelsen på mødet.</p> | |

Bruttoliste:

| Emne | Oprindeligt møde: | Tages op igen: |
|--|-------------------|----------------|
| Principper og politikker | 19/3 2014 | |
| Opfølgning på de foreløbige konklusioner fra Kaares rapport: <ul style="list-style-type: none">• Hvordan kan vi gøre det bedre? Evt. se på spildtid ved IT. Skal vi lave rammer?• Se på det positive: Hvordan skaber skolen et højere engagement? | 8/3 2016 | |
| Madordning | 28/3 2017 | Efteråret 18 |
| Buskelundskolen på facebook | 23/5 2017 | |
| Styrelsesvedtægt https://skolestyrelse.silkeborgkommune.dk/Styrelsesvedtaegt | 23/8 2017 | Efteråret 18 |
| Principper for indsamling til f.eks. lejrskoler (ud over trivselskasser). Sponsorløb etc. | 23/8 2017 | Efterår 18 |
| Principper omkring brugen af mobiltelefoner. Tages op til revision med input fra afdelingerne – NY bestyrelse | 22/11 2017 | Efterår 18 |
| Forældre på banen – samarbejde, deltagelse, forventninger – NY bestyrelse | | Efteråret 18 |
| Det gode forældremøde og Kommunikation i forhold til vores projekt. | | |
| Hvordan får vi skabt tydelige rammer, så det er tydeligt, hvad vi vil og forventer af forældrene? Kommunikation og samspil | | |
| | | |

Kalender skolebestyrelsesmøder mm. skoleåret 17/18

| Dato | Forplejning | Skole- bestyrelse | Samarbejds- forum | Forpligtende samarbejde | Dialog- forum | Temamøde skolebestyrelser | Kursus for nye bestyrelser | Deltagere | Årshjul |
|---------------------------------|---------------|----------------------|----------------------|----------------------------|------------------|------------------------------|-------------------------------|---|--|
| 20/8 18 Kl. 19-22 | Skolen (TBI) | X | | | | | | Hele bestyrelsen | Høringsvar budget Fremsyn mod den kommende periode |
| 10/9 18 Kl. 17-21 | | | | | | | X | Man tilmelder, hvis man ønsker at deltage | Se referat fra den 20/8 |
| 9/10 18 Kl. 18-21 | Vibeke | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 23/10 18 Kl. 19-22 | | | | | X | | | Torben & Mette | |
| 19/11 18 Kl. 18 - 19 | | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 19/11 18 Kl. 19-21 | Torben | | X | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 17/12 18 Kl. 18-21 | Bo | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 14/1 19 Kl. 17-19 | | | | | | X | | Hele bestyrelsen | Opfølgning på FTU |
| 14/1 19 Kl. 19- 20.30 | Jesper | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 25/2 19 Kl. 18.00 - 21.00 | Jette | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 11/3 19 Kl. 19-22 | | | | | X | | | Mette, Torben | |
| 25/3 19 Kl. 18-21 | Marie | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 29/4 19 Kl. 17-19 | | | | | | X | | Hele bestyrelsen | Emne kommer senere |
| 29/4 19 Kl. 19 - 20.30 | Søren | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 15/5 18 Kl. 19-21 | Institutionen | | X | | | | | Hele bestyrelsen | |
| 23/5 19 Kl. 18.00- 21.00 | Morten | X | | | | | | Hele bestyrelsen | Kan evt. hvis nødvendigt bruges til ansættelsessamtaler |
| 17/6 19 Kl. 18-21 | Skolen (TBI) | X | | | | | | Hele bestyrelsen | |